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Protokół Nr: II/2024 

z II - zwyczajnej sesji Rady Miasta i Gminy Sanniki 

odbytej w dniu 14.05.2024 r. 

 

II zwyczajna sesja Rady Miasta i Gminy Sanniki odbyła się w sali posiedzeń Urzędu 

Miasta i Gminy Sanniki, w godzinach 09.40 – 11.47 pod przewodnictwem Pana Jerzego 

Jabłońskiego – Przewodniczącego Rady Miasta i Gminy Sanniki.  

 

Ad.1. Po oficjalnym otwarciu obrad, Przewodniczący Rady powitał wszystkich uczestników 

posiedzenia oraz oglądających obrady za pośrednictwem transmisji internetowej. 

Na podstawie listy obecności stwierdził quorum i prawomocność obrad. Lista obecności 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad.2. Zaproponowany porządek obrad przyjęto jednogłośnie 15 głosami „za”, w brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Interpelacje i zapytania. 

4. Dyskusja. 

5. Powołanie stałych Komisji Rady Miasta i Gminy Sanniki: 

5.1. Ustalenie składów osobowych stałych Komisji Rady Miasta i  Gminy. 

5.2. Ukonstytuowanie się stałych Komisji Rady Miasta i Gminy. 

5.3. Podjęcie przez Radę Miasta i Gminy uchwały w sprawie: 

5.3.1.   ustalenia przedmiotu i zakresu działania Komisji Finansów i Mienia 

Komunalnego Rady Miasta i Gminy Sanniki oraz jej składu liczbowego, 

5.3.2.   ustalenia składu osobowego Komisji Finansów i Mienia Komunalnego Rady 

Miasta i Gminy Sanniki w tym jej przewodniczącego, 

5.3.3.   ustalenia przedmiotu i zakresu działania Komisji Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska i Bezpieczeństwa Publicznego Rady Miasta i Gminy Sanniki oraz 

jej składu liczbowego, 

5.3.4.   ustalenia składu osobowego Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

i Bezpieczeństwa Publicznego Rady Miasta i Gminy Sanniki w tym jej 

przewodniczącego, 

5.3.5.   ustalenia przedmiotu i zakresu działania Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, 

Opieki Społecznej, Promocji Gminy i  Współpracy z Zagranicą Rady Miasta i 

Gminy Sanniki oraz jej składu liczbowego, 

5.3.6.   ustalenia składu osobowego Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Opieki 

Społecznej, Promocji Gminy i Współpracy z  Zagranicą Rady Miasta i Gminy 

Sanniki w tym jej przewodniczącego, 

5.3.7.   ustalenia składu liczbowego Komisji Rewizyjnej Rady Miasta i Gminy 

Sanniki, 

5.3.8.   ustalenia składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Miasta i Gminy 

Sanniki w tym jej przewodniczącego, 

5.3.9.   ustalenia składu liczbowego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta 

i Gminy Sanniki, 
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5.3.10. wyboru członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta i Gminy 

Sanniki. 

6. Omówienie uchwał w sprawie: 

6.1. ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta i Gminy Sanniki, 

6.2. uchwała zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta i Gminy Sanniki na rok 2024. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie:  

7.1. ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta i Gminy Sanniki, 

7.2. uchwała zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta i Gminy Sanniki na rok 2024. 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

9. Sprawy różne. 

10. Zakończenie obrad. 

 

Ad.3. W interpelacjach i zapytaniach: 

- Radna  W. Nowicki zapytał, co z budynkiem po DPS-ie, z budynkiem po szkole w Lwówku 

i z budynkiem ośrodka zdrowia. Co zrobimy z zadłużeniem lokatorów budynków socjalnych? 

Co dalej z planem z zagospodarowania przestrzennego, jeśli chodzi o ul. Lotników? Czy koło 

gospodyń wiejskich w Sannikach ma robić wieniec dożynkowy czy nie? Panie z koła 

gospodyń rozmawiały z księdzem, który powiedział, że jeśli będzie wieniec od Gminy, to 

koło gospodyń będzie robiło wieniec w przyszłym roku.  

 

- Radny R. Grochowski zapytał, czy tegoroczne dożynki, to dożynki tylko wojewódzkie, czy 

jednocześnie wojewódzkie i gminne? 

 

- Pan J. Jabłoński zapytał, czy prowadzony jest nabór chętnych do żłobka i czy pomieszczenie 

przeznaczone na ten cel jest już wyposażone. Ewentualnie na jakim etapie jest to 

wyposażenie? Czy zostały zatrudnione osoby, czy też prowadzony jest nabór dotyczący kadry, 

sprawującej opiekę nad podopiecznymi żłobka? Czy toczą się jakieś prace nad stosownymi 

procedurami obowiązującymi w tego rodzaju placówce? Chodzi przede wszystkim 

o bezpieczeństwo. W tym obszarze trzeba być w pełni przygotowanym, żeby była jasność dla 

rodziców, dla zatrudnionego tam personelu, żeby nie było to tworzone dopiero po 

uruchomieniu placówki, bo to będzie ciut za późno. 

Ponadto Pan Przewodniczący zapytał na jakim etapie jest obiecywany już dawno system 

powiadamiania SMS-owego? Informacje o zebraniach sołeckich oraz innych istotnych dla 

mieszkańców sprawach przekazywane są za pośrednictwem kartek, ale te kartki często giną 

po drodze i nie docierają do mieszkańców. System powiadamiania SMS-owego spełniłby tutaj 

swoją rolę. Kiedy zostanie wdrożony ten system? System powiadamiania SMS-owego 

istotnie poprawiłby funkcjonowanie gminy. 

Pan J. Jabłoński przypomniał też o postulacie mieszkańców dotyczącym ustawienia wzdłuż 

ul. Wólczyńskiej trzech ławeczek. Wydatek nie byłby duży. Pozostaje jednak kwestia, gdzie je 

ustawić, bo może nie każdy będzie sobie życzył pod oknem taką ławeczkę. Ławeczki można 

by ustawić nie przy chodniku, a po drugiej stronie tam, gdzie jest  wolny, 

niezagospodarowany jeszcze pas terenu. Oczywiście ławeczki powinny być jakoś 

przytwierdzone, żeby nie zmieniły właściciela. 
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- Wiceprzewodnicząca Rady G. Kowalczyk zapytała na jakim etapie jest sprzedaż budynku po 

byłej szkole w Wólce, gdyż dochodzą do niej niepokojące głosy, że wszystko jest 

zablokowane. 

Ponadto Pani Radna zapytała, czy ruszyło już coś odnośnie remontu drogi od ul. Chopina 

przez Mocarzewo do drogi powiatowej w Wólce. 

 

- Radna I. Pawłowska przekazała, iż mieszkańcy osiedla Chopina postulują o chociaż dwie 

ławeczki i dwa kosze koło zagajnika. Ponadto przy przedszkolu jest placyk gminny i są tam 

dwie zniszczone ławeczki. Przydałoby się naprawić te ławeczki i dosypać piachu do 

piaskownicy. 

Pani Radna zgłosiła również, że nadal istnieje ogromny problem z wodą. Na ul. Chopina po 

południu wody nie ma. Mieszkańcy zdają sobie sprawę, że jest to problem trudny do 

rozwiązania, ale coś trzeba z tym zrobić. Wcześniej był ogromny problem np. po podlewanie 

stadionu. Stadion już ma swoją wodę i ciśnienie powinno być lepsze. Mimo wszystko 

problem się nie skończył. 

 

- Radna T. Winnika poinformowała, że od około tygodnia na Barciku nie ma dnia, żeby nie 

było braku wody. Brak wody zdarza się nie tylko wieczorami, ale i od rana. Ludzie się 

bulwersują. Czy byłaby możliwość wahadłowego puszczania wody w okresie suszy? To nie 

wina Barcika, że jest na końcu nitki i jest poszkodowany w tej sprawie. 

 

- Radny W. Nowicki zapytał, czy udałoby się znaleźć spadkobierców rozwalającego się 

budynku na ul. Wiejskiej, gdyż grozi to niebezpieczeństwem, a wręcz pożarem. Trzeba zrobić 

tak, żeby budynek rozebrać, albo żeby właściciele go zabezpieczyli. 

 

- Radny J. Jabłoński  dodał, że podobna sytuacja jest też przy ul. Wólczyńskiej. Budynek 

grozi katastrofą budowlaną. Są problemy z ustaleniem właściciela, niemniej jednak jakieś 

kroki zapobiegawcze Gmina powinna podjąć, żeby nie doszło do jakiś przykrych sytuacji. 

 

- Radny R. Grochowski poprosił aby przejrzeć drogi wykonane jesienią, bo w Staropolu i w 

Działach są miejsca, gdzie obsunął się tłuczeń. 

Pan Radny zauważył, że w Sannikach będzie wielka uroczystość – wojewodzkie dożynki. 

Zapytał, czy mamy na ten cel zabezpieczone jakieś fundusze i jakie koszty to mają być. 

 

- Radna W. Bembenista zapytała na jakim etapie jest wykonanie krawężników w Lwówku 

w miejscu, gdzie ma powstać parking. 

 

- Pan J. Jabłoński zauważył, że zbliżają się wakacje. Planowane były różnorakie inwestycje, 

m.in. zagospodarowania placu przy szkole w Sannikach oraz w Osmolinie. Na jakim etapie to 

jest i czy jest szansa zrealizowania tych inwestycji w okresie wakacji? 

 

- Radny W. Gładoch poinformował, że na dzień 15 września są przewidziane zawody 

strażackie na boisku w Osmolinie. Zapytał, czy są przewidziane jakieś prace odnośnie 

nawierzchni tego boiska. 
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- Radny T. Sikora poprosił o wystąpienie przez Urzędu Gminy z pismem do spółdzielni 

mieszkaniowej o ogrodzenie koszy na śmieci, gdyż śmiecie leżą nawet przy stadionie. 

 

- Radna W. Szymańska poinformowała, że jeden z mieszkańców rozpoczął działalność 

dotycząca wywozu nieczystości płynnych. Została podpisana z nim umowa, ale nie ma 

jeszcze decyzji, czy może wywozić nieczystości na oczyszczalnię ścieków w Sannikach. Pani 

Radna poprosiła o wyjaśnienie w tej sprawie. 

 

- Radny W. Nowicki zaproponował, aby punkt odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

zrealizować zaraz po punkcie interpelacje i zapytania. 

Pan Burmistrz powiedział, że musi mieć czas, aby przygotować się do udzielenia odpowiedzi. 

 

- Radna T. Winnicka zgłosiła, że w drodze biegnącej przez Barcik (ok. 2,5 km) są duże 

ubytki. 

 

Ad.4. W dyskusji: 

- W. Nowicki zgłosił problem z pomnikami przyrody na ul. Topolowej. Klony srebrzyste są 

piękne. Konserwator się nimi zajmuje, ale drzewa te wymagaja też pielęgnacji. Dom jednego 

z mieszkańców znajduje się naprzeciwko klonu, który mu zagraża. Suchych gałęzi jest 

mnóstwo. Kolejny klon znajduje się pomiędzy budynkami, ale on nie zagraża budynkom. To 

samo dzieje się w parku. Trzeba przyciąć czubki drzew, żeby nie rosły na nie wiadomo jaką 

wysokość, bo przy dużym wietrze mogą spowodować naprawdę potężne straty. Trzeba wysłać 

pracownika i zrobić z tym porządek. Należy przyciąć też czubki wysokich topól. 

Radny R. Grochowski wtrącił, że mieszkańcy proszą też o podcinanie dolnych gałęzi, bo 

zawadzają o nie samochodami. 

 

- Radny W. Nowicki odniósł się też do tematu nazwania ulic na osiedlu przy ul. Witosa. 

Zaproponował, aby  ulice nosiły nazwy np. Francuska i Sannicka, żeby nie było problemu 

z zapisywaniem i wymową obco brzmiącej nazwy. 

Pan Burmistrz stwierdził, że to mieszkancy powinni zdecydować. 

Radny R. Mikołajczyk powiedział, że w tym tygodniu nie miał czasu porozmawiać na ten 

temat z mieszkańcami. Zaproponował, aby zrobić ankietę z propozycjami nazw ulic. 

Pan Burmistrz powiedział, że w takim razie zrobimy tabelę z trzema lub czterema nazwami 

ulic i każdy niech poprze swój typ. 

Padło pytanie, co jeśli okaże się, że pomysł nadania nazwy ulicy związanej z wizyta delegacji 

francuskiej, nie znajdzie aprobaty. 

Pan Burmistrz powiedział, że nadanie nazwy ulicy potrwa. Jeżeli Gmina zaproponuje nazwy 

i któraś z nich zwycięży, to taka nazwa będzie nadana. 

 

Ad.5. Przystąpiono do czynności związanych z powołaniem stałych Komisji Rady Miasta 

i Gminy Sanniki. 

 

Ad.5.1., Ad.5.2., Ad.5.3. Przewodniczący J. Jabłoński omówił poktótce tematykę 

procedowanego punktu. 
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Następnie przystąpiono do kolejnych głosowań. Rada Miasta i Gminy w głosowaniu jawnym 

podjęła następujące uchwały: 

 

 

1) Uchwałę Nr 4/II/2024 w sprawie ustalenia przedmiotu i zakresu działania Komisji 

Finansów i Mienia Komunalnego Rady Miasta i Gminy Sanniki oraz jej składu 

liczbowego 

Pan Przewodniczący zaproponował, aby Komisja liczyla 6 osób. Innych propozycji nie 

było. 

Radni Miasta i Gminy Sanniki głosowali następująco: 

Nazwisko i imię 
Głosowanie 

za przeciw wstrzymał się 
Bembenista Wioletta X   

Brzozowska Kinga X   

Gładoch Wojciech X   

Grochowski Roman X   

Idzik Małgorzata X   

Jabłoński Jerzy Grzegorz X   

Kowalczyk Grażyna Lucyna X   

Mikołajczyk Rafał X   

Molka Jarosław X   

Nowicki Wiesław Janusz X   

Okraska Radosław Grzegorz X   

Pawłowska Iwona Małgorzata X   

Sikora Tomasz X   

Szymańska Wanda Marianna X   

Winnicka Teresa X   

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”, bez uwag. 

 

2) Uchwałę Nr 5/II/2024 w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Finansów i Mienia 

Komunalnego Rady Miasta i Gminy Sanniki w tym jej przewodniczącego 

 

Padła propozycja następującego składu osobowego Komisji Finansów i Mienia 

Komunalnego: 

1.  Grochowski Roman  - przewodniczący komisji  

2.  Gładoch Wojciech  - członek komisji  

3.  Idzik Małgorzata  - członek komisji  

4.  Kowalczyk Grażyna  - członek komisji  

5.  Mikołajczyk Rafał  - członek komisji  

6.  Szymańska Wanda  - członek komisji  
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Innych propozycji nie było. Radni wyrazili zgodę na pełnienie ww. funkcji. Następnie Rada 

przeszła do przegłosowania uchwały. 

 

Radni Miasta i Gminy Sanniki głosowali następująco: 

Nazwisko i imię 
Głosowanie 

za przeciw wstrzymał się 
Bembenista Wioletta X   

Brzozowska Kinga X   

Gładoch Wojciech X   

Grochowski Roman X   

Idzik Małgorzata X   

Jabłoński Jerzy Grzegorz X   

Kowalczyk Grażyna Lucyna X   

Mikołajczyk Rafał X   

Molka Jarosław X   

Nowicki Wiesław Janusz X   

Okraska Radosław Grzegorz X   

Pawłowska Iwona Małgorzata X   

Sikora Tomasz X   

Szymańska Wanda Marianna X   

Winnicka Teresa X   

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”, bez uwag. 

 

3) Uchwałę Nr 6/II/2024 w sprawie ustalenia przedmiotu i zakresu działania Komisji 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Bezpieczeństwa Publicznego Rady Miasta i Gminy 

Sanniki oraz jej składu liczbowego 

Pan Przewodniczący zaproponował, aby Komisja liczyla 6 osób. Innych propozycji nie 

było. 

Radni Miasta i Gminy Sanniki głosowali następująco: 

Nazwisko i imię 
Głosowanie 

za przeciw wstrzymał się 
Bembenista Wioletta X   

Brzozowska Kinga X   

Gładoch Wojciech X   

Grochowski Roman X   

Idzik Małgorzata X   

Jabłoński Jerzy Grzegorz X   

Kowalczyk Grażyna Lucyna X   

Mikołajczyk Rafał X   

Molka Jarosław X   

Nowicki Wiesław Janusz X   

Okraska Radosław Grzegorz X   

Pawłowska Iwona Małgorzata X   

Sikora Tomasz X   
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Szymańska Wanda Marianna X   

Winnicka Teresa X   

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”, bez uwag. 

 

4) Uchwałę Nr 7/II/2024 w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska i Bezpieczeństwa Publicznego Rady Miasta i Gminy Sanniki w tym 

jej przewodniczącego 

 

Padła propozycja następującego składu osobowego Komisji Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska i Bezpieczeństwa Publicznego: 

1.  Sikora Tomasz  - przewodniczący komisji  

2.  Bembenista Wioletta  - członek komisji  

3.  Brzozowska Kinga  - członek komisji  

4.  Gładoch Wojciech  - członek komisji  

5.  Molka Jarosław  - członek komisji  

6.  Nowicki Wiesław  - członek komisji  

Innych propozycji nie było. Radni wyrazili zgodę na pełnienie ww. funkcji. Następnie Rada 

przeszła do przegłosowania uchwały. 

Radni Miasta i Gminy Sanniki głosowali następująco: 

Nazwisko i imię 
Głosowanie 

za przeciw wstrzymał się 
Bembenista Wioletta X   

Brzozowska Kinga X   

Gładoch Wojciech X   

Grochowski Roman X   

Idzik Małgorzata X   

Jabłoński Jerzy Grzegorz X   

Kowalczyk Grażyna Lucyna X   

Mikołajczyk Rafał X   

Molka Jarosław X   

Nowicki Wiesław Janusz X   

Okraska Radosław Grzegorz X   

Pawłowska Iwona Małgorzata X   

Sikora Tomasz X   

Szymańska Wanda Marianna X   

Winnicka Teresa X   

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”, bez uwag. 

 

5) Uchwałę Nr 8/II/2024 w sprawie ustalenia przedmiotu i zakresu działania Komisji 

Oświaty, Kultury, Zdrowia, Opieki Społecznej, Promocji Gminy i  Współpracy z 

Zagranicą Rady Miasta i Gminy Sanniki oraz jej składu liczbowego 
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Pan Przewodniczący zaproponował, aby Komisja liczyla 6 osob. Innych propozycji nie 

było. 

 

 

Radni Miasta i Gminy Sanniki głosowali następująco: 

Nazwisko i imię 
Głosowanie 

za przeciw wstrzymał się 
Bembenista Wioletta X   

Brzozowska Kinga X   

Gładoch Wojciech X   

Grochowski Roman X   

Idzik Małgorzata X   

Jabłoński Jerzy Grzegorz X   

Kowalczyk Grażyna Lucyna X   

Mikołajczyk Rafał X   

Molka Jarosław X   

Nowicki Wiesław Janusz X   

Okraska Radosław Grzegorz X   

Pawłowska Iwona Małgorzata X   

Sikora Tomasz X   

Szymańska Wanda Marianna X   

Winnicka Teresa X   

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”, bez uwag. 

 

6) Uchwałę Nr 9/II/2024 w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Oświaty, Kultury, 

Zdrowia, Opieki Społecznej, Promocji Gminy i Współpracy z  Zagranicą Rady Miasta 

i Gminy Sanniki w tym jej przewodniczącego 

 

Padła propozycja następującego składu osobowego Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, 

Opieki Społecznej, Promocji Gminy i Współpracy z Zagranicą: 

 

1.  Winnika Teresa  - przewodniczący komisji  

2.  Bembenista Wioletta  - członek komisji  

3.  Grochowski Roman  - członek komisji  

4.  Kowalczyk Grażyna  - członek komisji  

5.  Okraska Radosław  - członek komisji  

6.  Pawłowska Iwona  - członek komisji  

Innych propozycji nie było. Radni wyrazili zgodę na pełnienie ww. funkcji. Następnie Rada 

przeszła do przegłosowania uchwały. 

Radni Miasta i Gminy Sanniki głosowali następująco: 

Nazwisko i imię Głosowanie 
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za przeciw wstrzymał się 
Bembenista Wioletta X   

Brzozowska Kinga X   

Gładoch Wojciech X   

Grochowski Roman X   

Idzik Małgorzata X   

Jabłoński Jerzy Grzegorz X   

Kowalczyk Grażyna Lucyna X   

Mikołajczyk Rafał X   

Molka Jarosław X   

Nowicki Wiesław Janusz X   

Okraska Radosław Grzegorz X   

Pawłowska Iwona Małgorzata X   

Sikora Tomasz X   

Szymańska Wanda Marianna X   

Winnicka Teresa X   

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”, bez uwag. 

 

7) Uchwałę Nr 10/II/2024 w sprawie ustalenia składu liczbowego Komisji Rewizyjnej Rady 

Miasta i Gminy Sanniki 

Pan Przewodniczący zaproponował, aby Komisja liczyla 5 osób. Innych propozycji nie 

było. 

Radni Miasta i Gminy Sanniki głosowali następująco: 

Nazwisko i imię 
Głosowanie 

za przeciw wstrzymał się 
Bembenista Wioletta X   

Brzozowska Kinga X   

Gładoch Wojciech X   

Grochowski Roman X   

Idzik Małgorzata X   

Jabłoński Jerzy Grzegorz X   

Kowalczyk Grażyna Lucyna X   

Mikołajczyk Rafał X   

Molka Jarosław X   

Nowicki Wiesław Janusz X   

Okraska Radosław Grzegorz X   

Pawłowska Iwona Małgorzata X   

Sikora Tomasz X   

Szymańska Wanda Marianna X   

Winnicka Teresa X   

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”, bez uwag. 

 

8) Uchwałę Nr 11/II/2024 w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady 

Miasta i Gminy Sanniki w tym jej przewodniczącego 
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Padła propozycja następującego składu osobowego Komisji Rewizyjnej: 
 

1.  Mikołajczyk Rafał  - przewodnicząca komisji  

2.  Brzozowska Kinga  - członek komisji  

3.  Pawłowska Iwona  - członek komisji  

4.  Szymańska Wanda  - członek komisji  

5.  Winnicka Teresa  - członek komisji 

 

 

Innych propozycji nie było. Radni wyrazili zgodę na pełnienie ww. funkcji. Następnie Rada 

przeszła do przegłosowania uchwały. 

Radni Miasta i Gminy Sanniki głosowali następująco: 

Nazwisko i imię 
Głosowanie 

za przeciw wstrzymał się 
Bembenista Wioletta X   

Brzozowska Kinga X   

Gładoch Wojciech X   

Grochowski Roman X   

Idzik Małgorzata X   

Jabłoński Jerzy Grzegorz X   

Kowalczyk Grażyna Lucyna X   

Mikołajczyk Rafał X   

Molka Jarosław X   

Nowicki Wiesław Janusz X   

Okraska Radosław Grzegorz X   

Pawłowska Iwona Małgorzata X   

Sikora Tomasz X   

Szymańska Wanda Marianna X   

Winnicka Teresa X   

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”, bez uwag. 

 

9) Uchwałę Nr 12/II/2024 w sprawie ustalenia składu liczbowego Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji Rady Miasta i Gminy Sanniki 

Pan Przewodniczący zaproponował, aby Komisja liczyla 5 osób. Innych propozycji nie 

było. 

Radni Miasta i Gminy Sanniki głosowali następująco: 

Nazwisko i imię 
Głosowanie 

za przeciw wstrzymał się 
Bembenista Wioletta X   

Brzozowska Kinga X   

Gładoch Wojciech X   

Grochowski Roman X   

Idzik Małgorzata X   

Jabłoński Jerzy Grzegorz X   

Kowalczyk Grażyna Lucyna X   
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Mikołajczyk Rafał X   

Molka Jarosław X   

Nowicki Wiesław Janusz X   

Okraska Radosław Grzegorz X   

Pawłowska Iwona Małgorzata X   

Sikora Tomasz X   

Szymańska Wanda Marianna X   

Winnicka Teresa X   

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”, bez uwag. 

 

10) Uchwałę Nr 13/II/2024 w sprawie wyboru członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Rady Miasta i Gminy Sanniki 

 

Padła propozycja następującego składu osobowego Komisji Skarg Wniosków i Petycji: 
  
1.  Molka Jarosław  - członek komisji  

2.  Idzik Małgorzata  - członek komisji  

3.  Nowicki Wiesław  - członek komisji  

4.  Okraska Radosław  - członek komisji  

5.  Sikora Tomasz  - członek komisji  

Innych propozycji nie było. Radni wyrazili zgodę na pełnienie ww. funkcji. Następnie Rada 

przeszła do przegłosowania uchwały. 

Radni Miasta i Gminy Sanniki głosowali następująco: 

Nazwisko i imię 
Głosowanie 

za przeciw wstrzymał się 
Bembenista Wioletta X   

Brzozowska Kinga X   

Gładoch Wojciech X   

Grochowski Roman X   

Idzik Małgorzata X   

Jabłoński Jerzy Grzegorz X   

Kowalczyk Grażyna Lucyna X   

Mikołajczyk Rafał X   

Molka Jarosław X   

Nowicki Wiesław Janusz X   

Okraska Radosław Grzegorz X   

Pawłowska Iwona Małgorzata X   

Sikora Tomasz X   

Szymańska Wanda Marianna X   

Winnicka Teresa X   

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”, bez uwag. 

 

Podjęte uchwały stanowią załączniki do protokołu. 
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Ad.6. Uchwałę w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta i Gminy Sanniki 

omówiła Sekretarz Miasta i Gminy Sanniki – Pani Aleksandra Szczepaniak. Wyjaśniła, że 

zgodnie z art. 18 ust. 2. pkt 2. ustawy o samorządzie gminnym, do wyłącznej właściwości 

rady gminy należy ustalanie wynagrodzenia wójta, burmistrza czy prezydenta miasta. 

Powyższa kompetencja jest również uwarunkowana w art. 8 ust. 2 ustawy o pracownikach 

samorządowych. W przypadku Burmistrza Miasta i Gminy Sanniki zachodzi sytuacja, że po 

raz kolejny został wybrany na kolejną kadencję. Należy wziąć pod uwagę zapisy art. 4 ust. 1 

pkt 1 lit. c ustawy o pracownikach samorządowych, które mówią, że stosunek pracy 

burmistrza jest nawiązywany w drodze wyboru. Z kolei z kodeksu pracy wynika, że stosunek 

pracy nawiązany na podstawie wyboru zostaje rozwiązany w momencie wygaśnięcia 

mandatu. W związku z powyższym należy uznać, że mimo wyboru tej samej osoby na 

burmistrza nastąpiło wygaśnięcie poprzedniego stosunku pracy i nawiązanie nowego. W tym 

przypadku rada gminy jest zobligowana do podjęcia uchwały w sprawie wynagrodzenia 

burmistrza. Przy ustaleniu wynagradzania organ ustalający jego wysokość musi stosować się 

do obowiązujących aktualnie przepisów. Na dzień podejmowania niniejszej uchwały jest to 

między innymi Rozporządzenie Rady Ministrów w sprawie wynagradzania pracowników 

samorządowych z dnia 25 października 2021 r., określające obligatoryjne składniki 

wynagrodzenia burmistrza. W projekcie uchwały mamy zapis odnośnie wynagrodzenia 

zasadniczego dla Burmistrza w wys. 10.250,00 zł. Jest to stawka maksymalna zgodnie 

z Rozporządzeniem. Dodatek funkcyjny 3.150,00 zł (maksymalny) i dodatek specjalny 

uzależniony od wyżej wymienionych czynników, a mianowicie od wynagrodzenia 

zasadniczego, jak i dodatku funkcyjnego, gdzie dodatek specjalny w tym przypadku wynosi 

30%. Jest to wzrost do poprzedniego wynagrodzenia o kwotę 1.425,00 zł brutto. Należy 

wspomnieć, iż Burmistrzowi zgodnie z właściwymi przepisami przysługuje też dodatek za 

wieloletnią pracę, nagroda jubileuszowa, jak i dodatkowe wynagrodzenie roczne, czyli tak 

zwana trzynastka. 

 

Uchwałę zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta i Gminy Sanniki na rok 2024 omówiła 

Skarbnik Miasta i Gminy Sanniki – Pani Marlena Kunikowska. Pani Skarbnik wyjaśniła, że 

w przedłożonym projekcie są tylko zmiany dotyczące wydatków budżetowych, a mianowicie 

przesunięcie środków. W dziale 750 wprowadza się do budżetu nowe zadanie inwestycyjne 

pod nazwą: „Zakup samochodu na potrzeby Urzędu Miasta i Gminy Sanniki”. Planowany 

koszt tego zakupu to 15 tys. zł. Radni byli już informowani, że taki zakup jest niezbędny 

z uwagi na to, że pracownicy gospodarczy nie posiadają aktualnie samochodu, którym 

mogliby się przemieszczać, dojeżdżać gdziekolwiek czy też przewozić sprzęt. Samochód ten 

ułatwi to zadanie, bo od czasu kiedy zepsuł się ostatni samochód ekipy gospodarczej, niestety 

pracownicy posiłkowali się własnymi samochodami. Najwyższy czas to zmienić. 

Tym samym w dziale 921 dokonuje się zmniejszenia o 15 tys. zł planu zadania 

inwestycyjnego pod nazwą: „Zabezpieczenie przeciwwłamaniowe zabytkowego Pałacu 

w Sannikach - System monitoringu na terenie Zespołu Pałacowo - Parkowego w Sannikach -  

zakup wyposażenia”. Ta zmiana dotyczy wyłącznie środków własnych, ponieważ na to 

zadanie jest również dofinansowanie z Polskiego Ładu i środki własne, które były 

zaplanowane są za wysokie. W związku z powyższym można było zdjąć 15 tys. zł z tego 

zadania. Gmina dokłada do projektu tylko 2 tys. zł. 
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Ad.7. Rada Miasta i Gminy w głosowaniu jawnym podjęła następujące uchwały: 

 

1) Uchwałę Nr 14/II/2024 w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta 

i Gminy Sanniki 

 

Radni Miasta i Gminy Sanniki głosowali następująco: 

Nazwisko i imię 
Głosowanie 

za przeciw wstrzymał się 
Bembenista Wioletta X   

Brzozowska Kinga X   

Gładoch Wojciech X   

Grochowski Roman X   

Idzik Małgorzata X   

Jabłoński Jerzy Grzegorz X   

Kowalczyk Grażyna Lucyna X   

Mikołajczyk Rafał X   

Molka Jarosław X   

Nowicki Wiesław Janusz X   

Okraska Radosław Grzegorz X   

Pawłowska Iwona Małgorzata X   

Sikora Tomasz X   

Szymańska Wanda Marianna X   

Winnicka Teresa X   

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”, bez uwag. 

 

2) Uchwałę Nr 15/II/2024 zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta i Gminy Sanniki na 

rok 2024. 

 

Radni Miasta i Gminy Sanniki głosowali następująco: 

Nazwisko i imię 
Głosowanie 

za przeciw wstrzymał się 
Bembenista Wioletta X   

Brzozowska Kinga X   

Gładoch Wojciech X   

Grochowski Roman X   

Idzik Małgorzata X   

Jabłoński Jerzy Grzegorz X   

Kowalczyk Grażyna Lucyna X   

Mikołajczyk Rafał X   

Molka Jarosław X   

Nowicki Wiesław Janusz X   

Okraska Radosław Grzegorz X   

Pawłowska Iwona Małgorzata X   

Sikora Tomasz X   

Szymańska Wanda Marianna X   
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Winnicka Teresa X   

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”, bez uwag. 

 

Podjęte uchwały stanowią załączniki do protokołu. 

 

W związku z nieobecnością w tym momencie posiedzenia Burmistrza, Przewodniczący Rady 

przeszedł do spraw różnych (Ad.9.). 

Poinformował, że wpłynęło pismo z prośbą o dofinansowania do zakupu samochodu dla 

potrzeb policji. Wszyscy Radni zapoznali się z nim indywidualnie, więc Przewodniczący 

zrezygnował z jego odczytania. Pan Przewodniczący poprosił o wyrażenie opinii w sprawie 

przedstawionej prośby. 

Radny T. Sikora zapytał, czy to jest jednostronne czy jest współpraca między Policją 

a Urzędem Miasta i Gminy. 

Pan J. Jabłoński odpowiedział, że współpraca jest w obydwie strony. Na posiedzenia 

zapraszany jest Kierownik Posterunku Policji. Rada wysłuchuje sprawozdań, uwag, 

propozycji, statystyk. Prowadzone są dyskusje na różne tematy związane z poprawą 

bezpieczeństwa. Niedługo realizowany będzie zgłoszony przez Pana Kierownika postulat 

dotyczący instalacji monitoringu na terenie naszej miejscowości. Zadanie wykonane będzie  

z środków funduszu sołeckiego miasta Sanniki. Nie będzie to stuprocentowy monitoring, ale 

obejmujący najważniejsze punkty miasta, np. skrzyżowania. Przedsięwzięcie będzie 

zrealizowane w tym roku. Rada kierowała dwukrotnie pisma w sprawie przywrócenia 

funkcjonowania całodobowego komisariatu w Sannikach, bo są ku temu warunki. Było dużo 

argumentów za tym przemawiających, np. wzmożony ruch związany z funkcjonującą 

w sezonie letnim giełdą owoców, głownie truskawek, napływem dużej rzeszy sezonowych 

pracowników zatrudnianych do zbioru tychże truskawek, ruchem turystycznym, pałacem itd. 

Tych argumentów było bardzo dużo. Odpowiedzi w obydwu przypadkach były negatywne. Po 

to, żeby taki całodobowy komisariat mógł funkcjonować, obsada kadrowa musiałaby być 

dużo wyższa. Tak wynika z udzielonej odpowiedzi. W dobie szybkich samochodów, łączności 

itd. nie ma takiej potrzeby. Jedna służba może rzekomo obsłużyć trzy gminy. Jak wiadomo 

różnie z tym bywa. Zatem współpraca jest nie do końca satysfakcjonująca, bo nie są spełniane 

wszystkie zgłaszane przez Radę postulaty. Niemniej nie można jednak powiedzieć, że coś się 

źle układa. Wszelkie uwagi kierowane przez Radnych są przyjmowane przez przedstawicieli 

Policji. 

Pojawił się problem „kręcenia bączków” na parkingu przy sklepie. Między innymi po tej 

sytuacji pojawił się pomysł monitoringu. Trudno tu mówić o  profesjonalnej sieci, bo to by 

kosztowało gigantyczne pieniądze. Jednak bazując na obiektach gminnych typu budynek 

Urzędu, budynek szkoły, budynek strażnicy OSP, można kamery skierować na najważniejsze 

skrzyżowania i w razie jakiegoś wydarzenia, incydentu, kradzieży, rozboju, napadu itd., 

będzie łatwo ustalić ruch pojazdów łącznie z numerami rejestracyjnymi itd. Oczywiście to 

musi być sprzęt odpowiedniej klasy. 

Pan J. Jabłoński stwierdził, że Rada już takiej treści wniosek rozpatrywała i nie jest to tak, że 

ma złą wolę i nie chce współpracować i współożyć na utrzymanie Policji. To jest inwestycja 

w nasze bezpieczeństwo. Pytanie jednak, czy nas na to stać? Czy budżet to przewidywał? 

Pani Skarbnik odparła, że byłaby tu konsekwentna. Termin odpowiedzi na wniosek jest do 

jutra. Nie dalej jak miesiąc, dwa miesiące temu udzielona została odpowiedź, że Gmina nie 
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ma w budżecie środków zabezpieczonych na ten cel, co oczywiści jest prawdą i sytuacja się 

nie zmieniła. Nie ma skąd tych środków na ten moment pozyskać, a przede wszystkim takie 

wnioski składa się do projektu budżetu. Jesienią, kiedy budżet jest konstruowany, wtedy 

rozpatrywane są przeróżne wnioski.  

Pan Przewodniczący dodał, że to nie chodzi o brak naszej woli czy przychylności. Takowa 

jest, ale możliwości są ograniczone. Bardzo często Rada będzie spotykać się z takimi 

prośbami, np. z Państwowej Straży Pożarnej, z Policji, z różnych instytucji. 

 

Radni jednogłośnie wyrazili negatywne stanowisko odnośnie przedstawionego wniosku. 

 

Następnie Pan Przewodniczący powrócił do ustalonego porządku obrad, tj. do punktu 8. 

Ad.8. Odpowiedzi na zapytania udzielił Burmistrz. 

Pan Burmistrz w pierwszej kolejności podziękował za podjęcie uchwał, w tym uchwały 

w sprawie wynagrodzenia burmistrza. Burmistrz wyjaśnił, że jego ostatnia podwyżka była 

w 2021 r. Wynikało to z przepisów ze zmienionej ustawy na temat wynagradzania wójtów, 

burmistrzów, prezydentów. Do tamtego czasu pensja była znacznie niższa. I od tamtej pory do 

tego roku żadnych zmian w wysokości pensji Burmistrza nie było. Rada w tej chwili 

podejmując uchwałę przyznała podwyżkę (1.425 zł). Istnieje ograniczenie wynikające 

z ustawy i dopóki ustawa nie zmieni się, tego również nie będzie można zmienić. W 2021 r. 

inflacja wyniosła 5,1%, w 2022 14,8%, w 2023 11,4% i w 2024, 3,5%. To oznacza, że aby 

pozostawić pensję Burmistrza na tym poziomie, który był w 2021 r., podwyżka musiałaby 

wynosić 6.200 zł brutto. To dotyczy wszystkich. Burmistrz przypomniał, że starał się, aby 

pracownicy dostawali, nie podwyżkę, tylko wyrównanie, w celu zapobiegania skutkom 

inflacji. Burmistrz prosił Radnych o przydzielanie podwyżek dla pracowników, bez żadnych 

rewelacji, bo było to obliczane tak, żeby starczyło na pokrycie skutków inflacji. Pracownicy 

mieli „wymienianie” pensje, a Burmistrz od 2021 r. nie. Pan Burmistrz jeszcze raz serdecznie 

pojękiwał za podjęcie uchwały w sprawie podwyżki wynagrodzenia i dodał, że takie 

wyrównanie zaplanowane jest również w stosunku do diet Radnych. Po dokonaniu analizy 

i porównania z okolicznymi gminami, na przyszłej sesji, przedstawiony zostanie projekt 

uchwały w sprawie podwyżek diet Radnych. 

Następnie Burmistrz przeszedł do udzielenia odpowiedzi na zapytania. 

- Odnośnie budynku po DPS-ie, Burmistrz odpowiedział, że jest otwarty na wszelkie 

propozycje. Było kilka pomysłów, tj. stworzenie domu dziennego pobytu dla seniorów, 

przeniesienie Urzędu Gminy, stworzenie hotelu i restauracji. Trzeba pójść w którymś 

kierunku. Propozycje zostaną Radnym przedstawione na najbliższych Komisjach i Państwo 

Radni podejmą decyzję co do tego, co dalej z tym zrobić. 

- Odnośnie budynku w Lwówku, Pan Burmistrz poinformował, że był ogłoszony przetarg, nie 

został jednak rozstrzygnięty. W dniu dzisiejszym przetarg został ogłoszony ponownie. Kwota 

został obniżona do 70% wysokości pierwotnej ceny ustalonej przez rzeczoznawcę i to jest 

kwota za wszystkie działki. Procedura potrwa kilka tygodni i dopiero po tym czasie, jeżeli nie 

będzie ofert, siadamy do rozmów, do negocjacji z potencjalnymi chętnymi nabywcami 

i wtedy negocjujemy cenę. Pan Burmistrz powiedział, że chciałby żeby w negocjacjach brali 

udział przedstawiciele Rady (2-3 osoby, np. przewodniczący Komisji, Przewodniczący Rady). 
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Radna W. Bembenista zapytała, czy te działki można sprzedawać oddzielnie. 

Pan Burmistrz odpowiedział, że tak, ale sprzedanie na przykład większej działki, 

a pozostawienie mniejszej z budynkiem szkoły może spowodować, że nigdy już nie będzie 

ona sprzedana, bo jest tak naprawdę mniej wartościowa. 

- Odnośnie zadłużenia mieszkańców lokali gminnych, Burmistrz wyjaśnił, że to zadłużenie 

jest z kilkudziesięciu lat. Zadłużenie jest jeszcze z ul. Warszawskiej 138, jest z budynków już 

nieistniejących. To jest zadłużenie, którego absolutnie nie można ściągnąć, bo część ludzi już 

dawno nie żyje, budynki nie istnieją, ale w księgowości te pozycje istnieją. Informacja 

o zadłużaniu jest narastająca, bo to się zaczęło w latach 90-tych czy 2000 i cały czas narasta. 

Nadal są ludzie, którzy mają jakieś tam zadłużenie, 500 czy 1000 zł. Ten ktoś umrze i to 

zadłużenie dochodzi do tych 200 tys. zł i jest 201 tys. zł. Za chwilę będzie 205 tys. zł, 

206 tys. zł itd. I za 10 lat ktoś, kto będzie kontrkandydatem Burmistrza w wyborach powie, że 

zadłużenie wynosi pół miliona, ale nie doda, że wynosi pół miliona z pięćdziesięciu lat, tylko 

powie, że w tej chwili tyle wynosi. Nie powie, że to jest absolutnie nieściągalne. 

 

- Odnośnie planu zagospodarowania przestrzennego ul. Lotników, to planu taki nie istnieje. 

Jednak nie powinno to dla nikogo stanowić problemu, gdyż jak nie ma planu 

zagospodarowania, to można robić wszystko, co na WZ-kę da się zrobić. Plan 

zagospodarowania przestrzennego jest lepszy wtedy, kiedy ktoś chce posadowić tam coś 

konkretnego. Jeśli chodzi o tego typu dzialania, lepsza jest sytuacja, w której nie ma planu 

zagospodarowania. Plan zagospodarowania szczegółowo określa co możemy, a czego nie 

możemy. Zatem jak jest plan zagospodarowania przestrzennego, to jest gorzej, bo np. jak jest 

zapis (akurat taka sytuacja wystąpiła), że elewacja nie może mieć więcej niż 11 m, to ona 

większej wysokości nie może mieć i nie będzie mieć. 

- Odnośnie dożynek, Pan Burmistrz powiedział, że nie ma żadnych tajemnic. Odbywają się 

spotkania w tej sprawie. Póki co Gmina robi tak, aby nie ponosić kosztów. Na pewno jednak 

jakieś koszty będą. 

Pani Sekretarz wyjaśniła, że trzeba będzie zatrudnić 10 pracowników, żeby przed dożynkami 

przygotować teren i po imprezie go uprzątnąć. 

Pan Burmistrz wyraził zdanie, że koszty poniesione przez Gminę zamkną się w 1 %  kosztów 

całości przedsięwzięcia. Burmistrz stwierdził, że organizacja dożynek wojewódzkich 

w Sannikach jest ogromnym wyróżnieniem i nawet jeśli trzeba będzie ponieść pewne koszty, 

to nie jest to problemem. Jeśli chodzi o robienie wieńca, to Pan Burmistrz nie pamięta jakie 

były ustalenia.  

Pani Sekretarz wyjaśniła, że Dyrektor Pałacu miała to ustalić z kołami gospodyń wiejskich, 

ale chodziło o wieniec wojewódzki. A nad wieńcem gminnym mieliśmy się jeszcze pochylić. 

Burmistrz stwierdził, że w takim razie trzeba się spotkać i podjąć decyzję. 

 

- Pan Burmistrz poinformował, że rozmawiał z Panią Dyrektor Golus na temat organizacji 

Niedzieli Sannickiej. Niedziela Sannicka będzie zorganizowana 8 września, tj. w odpust 

i prawdopodobnie w związku z tym, że są dożynki wojewódzkie, nie będą organizowane 

dożynki gminne. Wszystko jest w trakcie ustalania, dogadywania. Jeśli któreś koła gospodyń 

zechcą przygotować wieńce, to oczywiście będzie taka możliwość, ale będzie to ustalone 
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w tym tygodniu. Ksiądz Dziekan będzie zaangażowany w dożynki wojewodzkie. Mszę Św. 

odprawi Ksiądz Biskup. 

Pani Sekretarz wtrąciła, że Ksiądz Dziekan jest skłonny przenieść dożynki parafialne na 

przyszły rok. 

Radny W. Nowicki dodał, że Ksiądz to samo powiedział o wieńcu, iż jest skłonny przesunąć 

wykonanie wieńca przez miejscowość Sanniki na przyszły rok. 

 

- Odnośnie naboru do żłobka, to jest on przygotowany. Plakaty będą rozwieszone we 

wszystkich dostępnych miejscach. 

Pani Sekretarz dodała, że nabór rozpoczynamy od jutra. Zainteresowanie jest. Wnioski mają 

być składane do 5 czerwca. Pomieszczenie nie jest jeszcze wyposażone. Do końca maja 

będzie ogłoszony przetarg. 

Pan Burmistrz dodał, że od kilku miesięcy Pani Dyrektor przyjmuje podania na okoliczność 

zatrudnienia kadry. 

Pani Sekretarz poinformowała, że opracowywane są wewnętrzne regulaminu. Praca idzie 

pełną parą. 

Burmistrz zakomunikował, że jest jeden problem, tzn. Pani Dyrektor nie chce przyjąć 

obowiązków bez podnoszenia pensji. Przed utworzeniem żłobka odbyło się kilka wyjazdów 

do różnych placówek i tam był jeden dyrektor dla zespołu placówek i pensja była zbliżona do 

tej, która funkcjonuje na terenie naszej gminy. Pan Burmistrz nie jest skłonny udzielić 

podwyżki, a przez to, że nie można się porozumieć w tej sprawie, prace idą nieco wolniej niż 

oczekiwano. Jeszcze nie zapadła decyzja w tym temacie, ale trzeba cos postanowić, żeby 

sprawy mogły ruszyć do przodu. 

 

- Ławeczki wzdłuż ul. Wólczyńkiej zdaniem Pana Burmistrza są do zrobienia. Niestety jest to 

tak, że wszyscy chcą, ale nikt obok siebie. Burmistrz poprosił o wskazanie lokalizacji, albo 

niech mieszkańcy przyjdą do Urzędu i sami coś zaproponują.  

 

- Sprzedaż budynku w Wólce miała się odbyć kilka tygodni przed wyborami, ale okazało się 

że szkoła w Wólce jest pod zarządem nieistniejącego kuratorium. I tak naprawdę nikt nie 

wiedział, łącznie z sądem, kto powinien dokonać wykreślenia zarządu nieistniejącego 

kuratorium. Księgi wieczyste nie chciały się tego podjąć. Na ostatnim etapie ustalono, że 

zrobi to Burmistrz jako urzędnik. I tak się stało. Decyzja jest już wydana i oczekuje się na jej 

uprawomocnienie (14 dni). 

 

- Odnośnie budowy drogi do Mocarzewa i z Mocarzewa do drogi powiatowej, Burmistrz 

zakomunikował, że sprawa jest na etapie przygotowania dokumentacji. Dokumentacja była 

przygotowana już około pół roku temu. Okazało się jednak, że projektant nie zasięgnął 

informacji na temat lokalizacji na sąsiednich działkach. W związku z tym, że droga jest za 

wąska, należy się rozbudować na boki, a na jednej z działek została wydana decyzja na 

posadowienie farmy fotowoltaicznej. Zatem doszło do kolizji i trzeba było przerobić 

dokumentację na odnośnym odcinku i wszystko jest przesuwane w tej chwili w kierunku 

działek Lasów Państwowych. Tam też pojawiają się problemy, bo Lasy Państwowe nie są 
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chętne na oddawanie ziemi. Roboty prowadzone są cały czas i nic nie jest zagrożone. Sprawa 

się przedłużyła, ale Burmistrz wyraził przekonanie, że w niedługim czasie będzie można 

ogłosić przetarg i wykonać inwestycję. 

 

- Odnośnie pytania Pani Radnej Pawłowskiej dotyczącego ławeczek przy ul. Parkowej wzdłuż 

zagajnika, Burmistrz wyraził zdanie, że przed postawieniem ławeczek należałoby pomyśleć 

o odbudowie chodnika, bo jest on bardzo zniszczony. Następnie Burmistrz poprosił 

o uszczegółowienie w którym dokładnie miejscu znajdują się wspominanie przez Panią 

Radną ławeczki i piaskownica na osiedlu Chopina. 

- W sprawie braku wody Burmistrz stwierdził, że takich pytań o wodę ma po kilkanaście 

dziennie. Problem nabrzmiał na tyle, że Rada musi podjąć decyzję, czy mamy ścigać złodziei 

i czy Gmina ma przeznaczyć na to jakieś pieniądze. Chodzi o działania, do których Gmina nie 

ma wyposażenia, czyli np. badanie przyłączy pod ziemią, badanie lewych przyłączy, 

przekrojów rur itd. To wszystko musi zrobić firma, która ma odpowiednie do tego urządzenia 

i kwalifikacje. Musi zapaść decyzja. Ludzie dzwonią do Burmistrza: "No zróbcie coś, no 

zróbcie coś, no wody nie ma". Burmistrz odpowiada: "No to przestańcie podlewać uprawy, 

przestańcie podlewać ogródki, przestańcie podlewać trawniki". Burmistrz stwierdził, że wody 

u nas starcza. Mamy dwie hydrofornie, które pompują ogromne ilości wody. Od sierpnia, czy 

też września do kwietnia wody nie brakuje, bo są hydrofornie, które są całkowicie wydajne 

i wystarczające na potrzeby ponad 6 tys. mieszkańców. Teraz wody nie mamy, bo tę wodę 

wylewamy na ziemię. Istnieje jednak jeszcze inny problem. Na terenie gminy są rolnicy i to 

rolnicy przede wszystkim tę wodę leją na swoje uprawy. Jeśli nie będą tej wody lać, kiedy nie 

ma deszczu, to nie będą mieli pieniędzy, po prostu nie zarobią. Trzeba się zastanowić i na 

następnej sesji podjąć decyzję. Jeżeli ma być woda do celów bytowych w domach, 

w mieszkaniach, żeby można było obiad ugotować, uprać i umyć się, to musimy podjąć tę 

trudną decyzję i zakazać podlewania. 

Radny W. Gładoch zaproponował, aby zakazać podlewania, w tym upraw. 

Burmistrz dodał, że jest to dylemat i nie chce sam mierzyć się z ty problemem. Wiemy, że 

mamy rolników, którzy podlewają uprawy. Jeśli rolnik nie podleje upraw, to nie ma zbiorów. 

Jak nie ma zbiorów, nie ma dochodów, a z tych dochodów płaci również podatki do gminy. 

Musimy zdecydować, czego chcemy tak naprawdę. Czy chcemy, żeby ludzie mieli wodę do 

jedzenia, picia, mycia się i prania, czy chcemy, żeby rolnicy mogli funkcjonować, żeby mieli 

z czego żyć? 

 

- Problem spadkobierców budynków poruszony przez Pana Nowickiego był omawiany 

z Powiatowym Inspektorem Nadzoru Budowlanego. Oni podejmując się takich trudnych 

tematów wyburzenia budynków w mieście, dwa lata prowadzili sprawy w sądzie, oczywiście 

ponosząc koszty i dochodzili do momentu, w którym się dowiadywali, że i tak nic z tym nie 

da się zrobić. Jeżeli np. spadkobierców jest kilkunastu, kilkudziesięciu, bo po kilkudziesięciu 

latach, to tak może być, to jest sprawa nie do załatwienia. Natomiast ruszyć czegokolwiek nie 

można, bo to nie jest nasza własność. W związku z tym, jak uszkodzimy coś, to wystarczy, że 

jeden z tych właścicieli przyjdzie i powie: „Proszę mi zapłacić odszkodowanie”. Ten budynek 

był w sumie jeszcze niezły. To jest sytuacja, która jest nie do przejścia w całej Polsce. Nawet 

jeśli zmieniłyby się przepisy i Gmina mogłaby wyburzyć budynek i wystawić zawiadomienie 
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choćby do części właścicieli o zwrot poniesionych kosztów, to nie wiadomo, kogo obciążyć 

kosztami. Właśnie tu się droga zamyka. Jeśli ktoś nie przyjmuje spadku, to nie jest 

właścicielem, no i koniec. Ta sama sytuacja jest na ul. Wólczyńskiej. To nie wynika z żadnego 

zaniedbania, bo Gmina też chce z tym zrobić porządek. 

Pan W. Nowicki zaproponował, aby stworzyć dokumentację stanu budynku na dzień 

dzisiejszy, zrobić zdjęcia i wrócić do tego za jakiś czas i ponownie zrobić dokumentację.  

Pan Burmistrz powiedział, że Inspektor Nadzoru Budowlanego został poinformowany 

o wspomnianych budynkach, łącznie z budynkiem w Lwówku.  

 

- Pan Burmistrz poprosił Pana Radnego R. Grochowskiego o uszczegółowienie o jakich 

odcinkach drogi w Staropolu mówił, że są do poprawienie. 

Pan Radny wyjaśnił, że w Staropolu takie miejsca są dwa, m.in. na wyjeździe na Osmólsk. 

W Działach droga niszczona jest na wyjazdach z pól. 

Burmistrz odpowiedział, że w tych przypadkach wypadałoby, aby właściciel działki wyszedł 

i to poprawił. 

 

- Parking będzie robiony w tym roku, ale przeznaczona jest na to kwota  ok. 30 tys. zł i jest to 

za mało nawet na krawężniki. Nie można liczyć na zbyt wiele. W tej chwili jest to tylko 

pierwszy etap. Parking jest potrzebny, więc będzie zrobiony. 

 

- Odnośnie inwestycji przy szkole, Pan Burmistrz powiedział, że została podjęta próba 

włożenia wykonanie pompy ciepła i fotowoltaiki do drugiego etapu, czyli przy wykonaniu 

terenu od tyłu szkoły. Przetarg na wykonanie pierwszego etapu był już rozstrzygnięty, ale 

poszedł za drogo i trzeba było go unieważnić. Najlepiej będzie ogłosić obydwie części razem, 

żeby wykonała to jedna firma. Wtedy będzie taniej. Niestety po próbie włożenia tej pompy 

i fotowoltaiki do tego drugiego etapu okazało się, że za dużo potrzeba na teraz dokumentacji, 

badań i pozwoleń, bo okazało się, że inwestycja w centralne ogrzewanie będzie dużo większa 

niż w Osmolinie. Postanowiono z tego zrezygnować, żeby nie przedłużać czasu wykonania. 

Będzie robione tylko to, co było zaplanowane w pierwszym etapie, czyli  utwardzenie terenu 

z przodu i utwardzenie terenu z tyłu szkoły. Trochę pieniędzy zostanie i będą one 

przeznaczone na wymianę ogrodzenia przy szkole w Osmolinie od przodu oraz wykonanie  

ogrodzenia fotowoltaiki. W Sannikach procedury oraz wykonanie wszystkiego potrwałoby za 

długi i nie udałoby się zakończyć tego w okresie wakacji. 

- Odnośnie pytania Radnego W. Gładocha o boisko w Osmolinie, Pan Burmistrz zapytał, co 

miałoby być tam zrobione. 

Radny W. Gładoch odpowiedział, że chodzi o wyrównanie, wypryskanie i uwałowanie 

boiska. Trzeba zlikwidować pas trawy o szerokości 3 m naokoło boiska, wyrównać to 

równiarką i uwałować ponownie. 

Pan Burmistrz stwierdził, że do zawodów strażackich raczej nie uda się tego zrobić i 

zaproponował, żeby przenieść zawody w inne miejsce i zniszczyć całkowicie nawierzchnię. 

Jednak można by to zrobić przy przenoszeniu placu zabaw za szkołę. Wtedy można wykonać 

wszystko kompleksowo.  

Pan Radny zapytał, czy mogą zrobić wyrównanie boiska we własnym zakresie. 
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Pan Burmistrz odpowiedział, że mogą. Trzeba się jednak przyjrzeć dokumentacji na budowę 

przeprawy na rzece, bo nie wiadomo, czy nie zostanie zabrany pod nią kawałek działki. 

Trzeba to skonsultować. 

 

- Pismo do spółdzielni mieszkaniowej w sprawie ogrodzenia koszy na śmieci można napisać, 

ale nie wiadomo jaki będzie efekt.  

 

- Odbiór nieczystości – było w tym temacie już ktoreś spotkanie z kolei, ponieważ na 

oczyszczalni ścieków w Sannikach występują przekroczenia. Oczyszczalnia może przyjąć do 

200 m3 ścieków na dobę. Przekroczenia wynoszą 200, 300, 350 m3 na dobę. To wiąże się 

z karami. Kary wynoszą kilkadziesiąt tysięcy złotych za każdym razem. Wspomniany 

wcześniej przez Panią Radną Pan ma pozwolenie na odbiór nieczystości płynnych od 

mieszkańców, ale nie ma pozwolenia na przywożenie ścieków do oczyszczalni w Sannikach, 

bo z 50 tys. zł kary zrobi się 100 tys. zł. Obecnie na oczyszczalni w Sannikach są duże 

przekroczenia. Problem powinien być zbadany, ale Gminy na to nie stać. Powinna być 

wynajęta firma, która prześwietli całą kanalizację, bo być może kanalizacja jest gdzieś 

popękana, nieszczelna. Być może ktoś jest do kanalizacji podpięty nielegalnie. Rozważano, 

czy nie wynika to z opadów deszczu, ale okazało się, że nie. Tak czy inaczej, powinno być też 

przeprowadzone badanie pod kątem tego, czy ktoś jest nielegalnie podłączony, bo zapewne 

tak jest. 

Radna T. Winnicka zapytała, co za różnica, czy ścieki zrzuci jeden dostawca, czy dwóch, jak 

obydwaj odbierają od naszych mieszkańców. 

Burmistrz odpowiedział, że różnica jest taka, iż jeden dostawca jest w stanie obsłużyć ileś 

domów, a dwóch dostawców dwa razy tyle, a trzech dostawców trzy razy tyle. 

 

- Ubytki w drogach będą w miarę możliwości naprawiane na bieżąco. 

 

- Odnośnie systemu powiadamiania SMS-owego, Pani Sekretarz wyjaśnia, że Gmina 

zawnioskowała w tej sprawie do firmy Orange i czeka na odzew. 

Pan I. K. - pracownik Urzędu Miasta i Gminy Sanniki dodał, że zadał firmie dwa techniczne 

pytania, gdyż musi to przechodzić przez bramkę operatora, żeby nie blokowało wysyłania 

dużej ilości SMS-ów. Przy wysyłaniu SMS-ów na zwykłej karcie, duża ilość SMS-ów 

traktowana jest jak spamowanie. I teraz jest kwestia podpisania umowy. Dwa tysiące SMS-ów 

miesięcznie kosztowałoby 2 tys. zł i ewentualne przekroczenia 10 gr od SMS-a. 

Pani Sekretarz uzupełniła, że system, który działał dotychczas trochę zawiódł, np. SMS-sy 

wysłane kilka dni wcześniej nie dochodziły, a docierały do odbiorcy dopiero przy wysłaniu 

kolejnej wiadomości. 

 

W dalszej części posiedzenia Burmistrz zwrócił się do Radnych o zajęcie stanowiska 

w sprawie dwóch podań o przydział lokali socjalnych. Pan Burmistrz pokrótce nakreślił 

sytuację obydwu rodzin.  

Burmistrz wyraził zdanie, że Gmina powinna zostawić sobie 2-3 lokale na wypadek zdarzeń 

losowych, po to, żeby pomoc w sytuacji pożaru, powodzi, huraganu. Poszkodowana rodzina 

może być wprowadzona do lokalu na czas odbudowy lub remontu swojego domu, a później 

powinna wrócić do siebie. Dodał, że w naszej gminie problem z mieszkaniami komunalnymi 
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i socjalnymi ciągnie się chyba od czasów I wojny światowej. Dlatego też Gmina przystępuje 

do sprzedaży tych mieszkań. Z budynkiem w Wólce wyszedł falstart, ale teraz wszystko jest 

już zrobione i obiekt będzie sprzedany. W następnej kolejności do sprzedaży przeznaczone 

będą lokale w Brzezi.  

Radny W. Nowicki przypomniał, że była zasada, iż podania o przyznanie lokalu rozpatruje 

Burmistrz, bo jest ochrona danych osobowych. Stwierdził, że należy tę zasadę utrzymać.   

 

Następnie Radny R. Grochowski poinformował, że Orkiestra Strażacka przy OSP 

w Sannikach  otrzymała dofinansowanie w wysokości 17.000 zł. Orkiestra kupuje nowe 

instrumenty i zaprasza wszystkich chętnych do wstąpienia w jej szeregi. Pan Radny 

podziękował Panu Marszałkowi za przyznane dofinansowanie.  

Przewodniczący Rady zaproponował, aby w ramach docenienia członków orkiestry, 

zafundować im np. jakiś wyjazd. 

 

Radny W. Nowicki powrócił do tematu problemów z wodą. Stwierdził, że dobrze byłoby 

zainstalować liczniki na wejściu i na wyjściu z sieci. 

Pan Burmistrz odpowiedział, że najpierw trzeba by mieć na to pieniądze.  

 

Ad.9. W punkcie Sprawy różne, wolne wnioski i informacje: 

Przewodniczący Rady przypomniał, że: 

- po 20 maja, będzie zamówione dla nowych Radnych Vademecum radnego jednostki 

samorządu terytorialnego, 

- Pani Skarbnik pochyli się nad tematem nowych baterii do laptopów przekazanych Radnym, 

- następna sesja i posiedzenie Komisji Rady Miasta i Gminy Sanniki wstępnie planowane są 

w dniu 27 maja br. Przed tymi posiedzeniami odbędzie się posiedzenie Komisji Rewizyjnej 

(17-tego lub 20-tego maja). 

Pan Przewodniczący zaproponował, aby dokonać wizji lokalnej niektórych obiektów 

gminnych, m. in. budynku po DPS-ie i budynku ośrodka zdrowia. 

Radni stwierdzili, że jest to dobry pomysł. 

 

Więcej spraw nie podjęto.  

 

Ad.10. Po zrealizowaniu porządku obrad, Przewodniczący Rady Miasta i Gminy Sanniki 

podziękował wszystkim za udział w sesji i oficjalnie zakończył obrady. 

Szczegółowy zapis ww. sesji przedstawia  nagranie wideo zamieszczone na stornie 

internetowej Urzędu Miasta i Gminy Sanniki zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy o samorządzie 

gminnym. 

 

Protokolant: J. Ambroży-Sitkiewicz      Przewodniczący 

     Rady Miasta i Gminy Sanniki 

 

   Jerzy Jabłoński 


